
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань енергетики  

та житлово-комунальних послуг 

5 вересня 2023 року 

Веде засідання голова Комітету ГЕРУС А.М.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Уже є якась ясність: ми говорили про вугілля і про 

теплову генерацію, ми говорили про фінансовий стан учасників ринку і все, 

що пов'язано з ПСО, і пройшло гарне засідання комітету. І сьогодні ми 

говоримо те, що в нас стосується газу: це газовидобуток, це розподіл газу, це 

транспортування газу, це по газу як ПСО, так приватні компанії, які 

видобувають газ. І також наступне питання – це про стан підстанцій і стан 

мереж Укренерго, це ми будемо в закритому режимі.   

І в нас, з точки зору в нас підготовки до зими, в нас залишається ще 

один блок, одне питання – це комунальні підприємства, тобто 

теплокомуненерго і водоканали. Ми будемо запрошувати вже там пана 

Кубракова, нам Нафтогаз все-таки буде потрібен як компанія, яка виконує 

ПСО. І стан комунальної сфери, які дають тепло і які дають воду, теж 

важливо, і ми у вересні проведемо і по цьому також, щоби почути ситуацію і 

подумати, як ми можемо тут відреагувати, чим  можна допомогти і які є 

проблеми.   

Так, ще раз рахуємося. Олег.  

 

ДУДКІН О.М.  Одного ще треба. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Одного ще треба. Давайте ще когось одного. Саші  

Юрченка немає? Він питав, чи буде засідання комітету.  

(Загальна дискусія)  
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Я би на його місці більш сюди, тому що Костянтин Валерійович 

Ущаповський може оголосити хороші новини з приводу парі, що там буде, чи 

дрони, чи автомобілі. 

 

_______________. (Не чути)  

    

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тоді було озвучено і я десь тоді…  

(Загальна дискусія)  

Біжить, так? Я тоді просто озвучив, коли  було засідання комітету, я 

десь озвучив, а вже якщо сказав, вже від свого слова відмовлятися не можна. 

Так що, Вікторіє Олександрівно, будемо суміщатися якось суміщатися якось. 

Так, значить, і в нас сьогодні ще так само є питання… Магда Олексій 

Іванович. Є, він зараз присутній чи немає? Він на відеозв'язку. Він був 

членом НКРЕКП донедавна, попав під ротацію, він звільнений. Він вже 

пенсійного віку чи ні, я не пам'ятаю? Пенсійного віку, да. Але пропрацював і 

в Укренерго, і в НКРЕКП, і має багато знань, свіжих знань, навіть інсайдів, 

можливо, і рік часу він не може працювати і отримувати заробітну плату, не 

може працювати в ліцензіатах, він згодився, може бути консультантом 

нашого комітету. В кого якісь є питання чи, наприклад, там  до регулятора, 

він може їх, чи якісь технічні питання по мережах. Тому сьогодні також буду 

просити підтримати його кандидатуру, погодити на позаштатного 

консультанта комітету нашого. Я думаю, що він ще може якісь корисні 

поради дати безкоштовно, без зарплати, без нічого.  

Там механізм працює так, що рік після закінчення ти не можеш іти 

працювати в ліцензіаті, щоб не було конфлікт інтересів, і не можеш іти 

працювати на зарплату, але є певна компенсація від держави, тобі 

зберігається, там пів року чи скільки вона зберігається. Поки що людина має 

енергію, хоче, може, і від нас не платить зарплата. Такі варіанти.  

 

_______________.  (Не чути)  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Експорт, імпорт ENTSO-E, це теж буде корисно. І 

генерація розуміє, знає, да, це добре. 

І ще одне важливе. На минулому засіданні ми не до кінця пройшли по 

всіх питаннях, було питання, є у нас тимчасова спеціальна комісія, яка 

працювала, голова – Олексій Юрійович Кучеренко, перший заступник – 

Андрій Вікторович Жупанин, вона закінчила свою роботу і підготувала звіт 

про роботу цієї тимчасової спеціальної комісії, вона якраз стосується також 

газу, і відповідно пропонується заслухати звіт цієї ТСК. Ось так. Взяти до 

відома, ми тут навряд чи можемо прийняти якесь інше рішення. Тим більше 

вона не слідча, якби була слідча, ми могли б зразу якийсь вирок за 

результатами слідчої комісії, а це спеціальна.  

Орієнтовно у нас план такий: півтори годинки, щоб ми інтенсивно 

попрацювали, до сьомої години щоб ми закінчили.  

Сергій Володимирович Нагорняк теж іде.  

Які ще, може, є пропозиції, побажання?  

 

_______________. (Не чути)  

  

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Прямо зараз можете запропонувати, якщо людина 

фахова, нормальна, ми – за, але без зарплати. У нас є там ще, кількість 

вакантних місць є. Хороших професійних людей ми, принаймні я так точно 

радий бачити.  

Скільки всього потенційно може бути?  

 

ДУДКІН О.М. 20 на комітет.  

  

ГОЛОВУЮЧИЙ.  20 на комітет.  
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_______________. Якщо він являється помічником народного депутата, 

він може на громадських засадах... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Щоб він визначався, на якій безплатній роботі він 

хоче працювати.  

 

_______________. (Не чути)  

  

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Безплатна робота може бути тільки одна.  

 

_______________. Немає нічого більш оскорбительного ніж робота, за 

яку не сплачують...   

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олексій Юрійович, може, ви тоді...  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Я, користуючись нагодою, це інформаційно,  

думаю, поки депутати підтягуються,  тут буде всім цікаво. І далеко не тільки 

депутатам враховуючи, що тут весь істеблішмент енергетики української. 

Я кратко проінформую. Рік тому в ході гарячих дебатів по прийняттю 

дуже такого спірного законопроекту по виділенню Нафтогазу 264 мільярдів 

гривень, нагадую, була  така епопея, без аудиту, просто не виділимо грошей і 

не буде зими, і будуть всі в холоді, приблизно так. Не хочу критикувати, але, 

тим не менш, якось перезимували без тих 264, але в результаті цього 

утворили ми завдяки рішенню комітету і зали тимчасову спеціальну комісію, 

і вона рік пропрацювала в умовах достатньо важких. Я швидко хочу 

проінформувати, що ми зробили, дуже швидко,  які наші рекомендації, як на 

мене, можуть бути враховані в тому числі і в  сьогоднішньому нашому 

засіданні.  

По-перше, так сталося, комісія ця була присвячена енергобезпеці, але в 

першу чергу ми займалися питаннями газу. Одразу ми проаналізували 
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ефективність управління Оператором ГТС і, безумовно, дослідили там 

питання по НАК "Нафтогазу". Я не хочу там зайвих орденів, але в тісній 

координації з урядом, з міністерством наша комісія попрацювала, були 

виявлені системні величезні проблеми в Операторі ГТС. І я думаю, що вони 

не зникли нікуди за цей рік, я просто гарантую вам це. І в першу чергу це 

величезна кількість боргів і невизначеність боргів при переході 

газорозподільних компаній під НАК "Нафтогаз". Це окрема епопея, я думаю, 

може, ми її зачепимо. Так чи інакше ми дослідили це, ми провели дуже 

ґрунтовне дослідження. І так співпало, що в той же час і міністерство, і 

наглядова рада в першу чергу прийняли кадрове рішення, спрямоване на 

посилення роботи цього оператора. І ви знаєте, що ми в першу чергу 

буквально декілька тижнів тому як би підрихтували корпоративну реформу 

19-го року після анбандлінгу, оскільки ми всі зрозуміли, що вона, система 

корпоративного управління, зайшла в глухий кут з Оператором ГТС. 

Аналогічно ми попрацювали по НАК "Нафтогазу", ми дослідили певні 

питання, в тому числі і закупівлі газу за певні періоди. Але заявляв і заявляю, 

щоб без потужного аудиту НАК "Нафтогазу" повноцінного, функціонального 

зрозуміти щось в цій нашій чудовій компанії ніхто ніколи не зрозуміє. Якщо 

не буде точки відліку для кожного нового керівництва нового правління 

нової наглядової ради, то просто це буде чергова чорна діра, в якій ми будемо 

констатувати величезні фінансові проблеми, борги, просити бюджетного 

покриття і так далі, і тому подібне.  

Стисло закінчуючи. В результаті роботи тимчасової спеціальної комісії 

що ми запропонували? Перше. Невідкладний розгляд питання про реформу 

систему корпоративного управління Оператора ГТС. По суті, виконали вже.  

Друге... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олексій Юрійович, вже і ви це називаєте 

корпоративною реформою. 
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КУЧЕРЕНКО О.Ю. Ми ж хотіли в командну гру грати, так ми 

виправляли корпоративну реформу. Хоча зі своєї точки зору про величезну 

помилку по розділу транспортування і зберігання газу я, ну, не приховую, і в 

цій... не думаю, що жодний фахівець не підтримає мене в цьому, це завдання 

майбутнього періоду. 

Друге. Ми наполегливо рекомендуємо колегам, і, Андрій Михайлович, 

я знаю, що ми з вами працюємо і наша робоча група по ринку газу, це 

розробка термінова та подання на розгляд Верховної Ради проекту Закону 

щодо запровадження біржової торгівлі на ринку природного газу. Ми всі 

розуміємо, що воно вкрай потрібна. Я дуже би хотів, щоб вже всі деталі 

добили, бо, по суті, немає елементів цієї ринкової торгівлі, і вони сьогодні 

вилазять боком усім по суті учасникам ринку. 

Третє. Це пропонуємо комітету нашому з вами постійний моніторинг за 

виконанням законів: "Про ринок природного газу", "Про ринок електричної 

енергії". "Про ринок природного газу", ми створили таку групу, я її очолюю, 

туди входять всі депутати. І я думаю, що найближчим часом нам є що вже 

аналізувати, що виконується, що не виконується в цьому законі. Я так само 

думаю, що і про ринок електроенергії сам бог велів, і про ЖКП, ну, і інші, 

може, базові закони. 

Далі, це 4 пункт. Це регулярне проведення відповідними державними 

та контролюючими органами заходів перевірки аудиту щодо результатів 

використання суб'єктами державного майна і фінансів. 

Я поясню цю принципову річ, вона дуже є принциповою, як на мене, 

але повірте мені як людині з досвідом, з управлінським досвідом і з 

позицією. У нас, на превеликий жаль, в системі управління державними 

об'єктами  енергетики абсолютно немає ніякої ні логіки, ні послідовності. Ми 

просто: або ми, або наступники кожного разу приходять, констатують 

черговий фінансовий там... катастрофу в тій чи іншій компанії, констатують 

величезні обсяги боргів і думають, що з ними робити, або вже і не думають, 

бо не знають, що думати, що  робити з цими величезними боргами.  
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Хочемо ми чи не хочемо, будь-який управлінець мусить спирати, а 

управлінцем в нашому випадку є Кабінет Міністрів, він є акціонером 

компаній державних, якщо ми говоримо про Нафтогаз, про Оператора ГТС, 

про Укренерго, про Центренерго, і в цій ситуації без аудиту я не розумію, як 

взагалі можна здійснювати систему управління. Можна казати поганий цей 

аудит, непоганий –  це 22 питання, я просто звертаю увагу колег, в першу 

чергу і державних наших колег з державного сектору управління, що є Закон 

про фінансовий контроль в Україні, згідно з яким саме Держаудитслужба 

здійснює цей аудит, це є її місія згідно закону.  

Я пропоную нам усім, може, ...(Не чути) без зайвого  розголошення, 

може, навіть в закритому режимі, але проаналізувати результати аудитів, які, 

до речі, проведені, і з'ясувати, вони… або Держаудитслужбу міняти, якщо це 

якийсь це дурний аудит, або все ж таки там якісь розумні речі пишуть. Бо, на 

превеликий жаль, останнім часом практика дуже ганебна склалася. Робиться 

аудит, після того відразу він закривається під грифами, уголовні справи 

відкриваються, СБУ в першу чергу дуже любить цей механізм, і в результаті, 

вибачте, ми не маємо досвіду з вами до аудиту того ж самого 

Укргазвидобування, ми не маємо досвіду до аудиту, який проводився за 

період 2019-2020 роки.  

Зараз, буквально місяць тому, проведений аудит Оператора ГТС. Але 

так само він одразу захований для того, щоб ніхто не мав до нього доступу. Є 

аудит Енергоатома за, якщо я не помиляюсь, за 2020 рік, але так само він 

захований на вже 3 роки під цими справами. І в цій ситуації, вибачте, ми з 

вами, як якісь клоуни, тут сидимо, махаємо головою, а потім до нас 

приходять і кажуть: хочу з бюджету 200 мільярдів – один, Енергоатом, каже, 

35 мільярдів з бюджету. Борги по Оператору  ГТС зараз незрозуміло звідки, 

що закривати і так далі, і тому подібне. Ну, така пасивна ситуація, я закликаю 

зайняти комітет активну нормальну позицію. Якщо є питання до аудиту, він 

має сидіти тут, йому має опонувати керівник відповідного підприємства, але 

ми мусимо розібратися з ефективністю управління цими компаніями. 
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Останнє, закінчую вже. Це в цьому плані пропонуємо розробити та 

подати на розгляд Верховної Ради законопроект, який буде 

унеможливлювати приховування результатів аудиту як від депутатів, так і від 

суспільства. Вибачте, я нагадую Конституцію, це всі компанії належать 

народові України, і приховувати від нього результати супер ефективного 

управління цими компаніями, це якось маразматично виглядає. 

І останнє. Я пропоную нам з вами здійснювати постійно, те, що ми й 

намагаємося робити, парламентський контроль за використанням коштів, в 

першу чергу остання поді – це,  безумовно, підвищення тарифів для 

населення, те, що ми і намагаємося робити, на енергетичні ресурси і так далі. 

Бо ми всі розуміємо, що таке фінансовий ресурс і що з ним відбувається, 

коли він неконтрольований. 

Я просто нагадую, вже закінчую, 10 секунд буквально. Нам з вами 

Енергоатом, шановний Петро Борисович, пообіцяв, що                                        

буде графік погашення боргів,  17 мільярдів, мова йде. Ну, на кінець серпня 

мала бути, на жаль, ми не о тримали цей графік, на превеликий жаль. Ну, я 

знаю, що там є певні,  зрушилися з місця, там якісь   погашення боргів є, але 

все-рівно, я переконаний, що мають керівники таких компаній державних 

виконувати свої обіцянки. Тому я особисто буду все робити для того, щоб ця 

обіцянка була виконана.  

Дякую. Я закінчив. Якщо хтось хоче, там з більш детальними 

результатами звіту, може ознайомитися. Пропозиція просто прийняти до 

відома, оскільки іншої процедури там не передбачено. 

Дякую, колеги. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тут ще декілька коментарів.  

Керівник Енергоатома давав обіцянку таку, що в вересні стовідсоткові 

платежі будуть і до кінця року погашено борг  2023 – це 17 мільярдів  

гривень. 
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 КУЧЕРЕНКО О.Ю. По якомусь графіку… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Ну, графік ми  там не уточнювали, мабуть, логічно і 

як би зрозуміло, коли це якось рівномірно йде погашення, а не спочатку 

нічого, нічого, нічого і очікувати, що в останній день грудня там 17 мільярдів 

погаситься. Але, тим не менше, тим не менше, ми у вересні ситуацію будемо 

моніторити, і ми домовилися, що ми перший робочій день жовтня, там 2 

жовтня чи 3 це жовтня, проведемо засідання комітету, щоб зрозуміти, що це 

все дійсно виконується. Бо це важливо, фінансова дисципліна на ринку 

важлива і ПСО має працювати нормально. 

По аудиту. А є тут представник Оператора ГТС? Яка у вас річна 

виручка? 

 

_______________. Сорок. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Сорок мільярдів гривень. Обсяг фінансових 

порушень там, по-моєму, щось 300 мільярдів гривень… 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. …(Не чути) саме це, навколо цього ... (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, це загальні фінансові порушення там щось кілька, 

сотні мільярдів гривень. Як їх можна заробити при річній виручці 40? А 

прямих фінансових порушень там було знайдено, скільки? По-моєму там 

більше річної виручки чи ні? 

 

_______________. В чотири рази. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, прямих фінансових збитків. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. 2,5 мільярда доларів отримував Оператор ГТС... 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто простими словами, якщо почитати цей звіт, а в 

нас люди читають його, то виглядає так, що вкрали більше ніж була річна 

виручка компанії, що, в принципі, неможливо. Тому що виручка як би 

обмеженою є, ще ж зарплату людям платили... 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Тоді треба звільняти керівника Держаудиту. Ну, що 

робити…   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, давайте, Олексій, я ж вас із повагою слухав, так.  

Тому це, можливо, її вибір, вони чимось обґрунтують ці цифри, але це 

впливає на питання довіри до цих от звітів. Коли я бачу якісь сотні, сотні 

мільярдів і трильйонів гривень, просто є таке реаліті-чек, ти розумієш, що, 

ну, не може бути стільки розкрадено, це нереально. 

Тому можемо її запросити, щоб вона пояснила методологію і методику, 

як вона це робить ось. І засекреченості я теж не підтримую, принаймні від 

народних депутатів. 

Далі наступне. Одним із схожих питань в нас було питання 

Енергетичної стратегії до 2050 року. Надійшла на комітет ця стратегія в 

режимі ТСК. Так, Олег? Але кожен, хто хоче з нею ознайомитися, з цією 

енергетичною стратегією, – іде до Олега, він бере розпис кров'ю, що буде 

конфіденційність тут дотримана і дає читати. Почитав – повернув назад. 

Тому, Андрій Вікторович, чуєте, Енергетична стратегія до 2050 року до нас 

прийшла, можна читати. Вже є, так.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. …нелегітимним шляхом, а тут ... (Не чути)  

  

_______________.  (Не чути)  

  

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Нікому не кажіть. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Тому рухаємося. Питання: чи ваш звіт можна 

вивісити на сайті комітету? 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Безумовно.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Все. Відкритість ...(Не чути)   кожен, хто хоче, може 

зайти почитати і почерпнути, з чимось погодитись або не погодитись, але 

принаймні отримати інформацію, прочитати. Тому спасибі.  

У нас вже зараз кворум є. Тоді я пропоную затвердити порядок денний 

сьогоднішній: це підготовка до ОЗП, газова інфраструктура і підстанції 

Укренерго. У "Різному" у нас питання погодження призначення Магди 

Олексія Івановича безкоштовним позаштатним консультантом комітету. І 

взяти до відома звіт. 

 

ДУДКІН О.М.  Це проект Постанови № 9572 Верховної Ради. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Звіт має  Рада голосувати, але... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так ми зараз рішення приймаємо відносно постанови 

чи просто відносно цього... 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Прийняти інформацію до відома. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Давайте просто інформацію прийняти до відома. 

Якщо немає заперечень, я тоді пропоную, можливо, щоб ми багато 

разів не голосували, перейшли вже до питань, бо багато людей є. Одним 

голосуванням.    

 

_______________. (Не чути)    
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, по звіту. Одним голосуванням затвердити 

порядок денний, погодити позаштатного консультанта і взяти до відома звіт 

ТСК.  

Хто за відповідне рішення, прошу проголосувати.  

Одноголосно з тих, що є присутніми. Вікторія Олександрівна, теж за. 

Одноголосно за.   

Добре. Спасибі. Рішення прийнято.   

Тоді можемо переходити до першого питання порядку денного. Я би 

попросив, можливо, хто у нас є, представник Укрнафти є, представник  

Нафтогазу є. Можливо, ви  сядьте там, де є мікрофони. Знайдеться там місце 

вільне? Хтось один тут, може,  хтось там, може. І так само Укренерго, якщо 

будуть запитання. Ще Оператор ГТС в ідеалі якби міг сісти там. Щоб якщо у 

нас будуть… зразу щоб всі могли говорити в мікрофон. 

Так, значить, сьогодні ми хочемо зрозуміти, яка у нас ситуація з газом, 

наскільки його достатньо, наскільки є фінансовий ресурс, якщо треба 

докупляти, якщо недостатньо. Якщо мова буде йти про якісь конкретні 

географічні об'єкти з якоюсь їхньою локацією, тоді краще це пізніше, ми 

перейдемо в закритий режим, там орієнтовно через годину. Але все, що 

стосується в загальному там 11 мільярдів кубометрів чи 14, на мою думку, це 

не є закрита інформація і вона вже циркулює. Тому такі от речі загальних 

обсягів фінансових показників ми можемо обговорювати, і у нас зараз йде 

відеотрансляція в ютуб. 

Тому давайте з приводу підготовки до зими в частині газу.  

Перше. Це ресурс газу.  

Друге. Це мережі: готовність мереж, готовність обладнання до не 

простої зими.  

І третє. Це проблеми, фінансові проблеми, як завжди, якісь є. Це от 

частина, що стосується газу. Мабуть, спочатку слово тоді надамо 

міністерству, а потім ключовим учасникам ринку. 
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_______________. Дякую за надане слово.  

Доброго дня, шановні члени комітету, народні депутати! Станом на 

05.08 в підземних сховищах газу знаходиться 13 мільярдів 867 мільйонів.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. На 05.08 чи 05.09? 

 

_______________. 05.09. 13 мільярдів 867 мільйонів метрів кубічних 

природного газу, з яких 2 мільярди 304 мільйони – резидентів і 1 мільярд 747 

мільйонів – нерезидентів. Об'єм закачки добової – 62,2 мільйона метрів 

кубічних добових, що перевищує план підготовки фактично на понад чим 

там 30 мільйонів добових. Транзит системно на рівні 42 мільйони добових, 

що не відповідає попередньо контрактно замовленим. Видобуток досяг рівня 

52,6 мільйона добових. Варто зазначити, що на початок активної фази 

бойових дій у нас було 49,5 мільйона. Таким чином фактично на 3 мільйони, 

зараз там до чотирьох, стабільно видобуток збільшено. Укргазвидобування із 

загальнодобового складає 37 мільйонів 39… 390 тисяч. Фактично збільшення 

видобутку за рахунок збільшення об'ємів саме Укргазвидобування.  

Готовність мереж. Фактично більшість суб'єктів, здійснено роботу 

щодо визначення категорійності в рамках підготовки об'єктів на першу, 

другу та третю подальші категорії, в залежності від цього здійснено заходи 

підготовки фортифікації так званої. Тобто укріплення як первинно 

бетонними блоками, габіонами, так і більш комплексні споруди.  

Газотранспортна мережа відрізняється фактично системою та 

інфраструктурою. Основними об'єктами в ціпочці розподілу є дожимні 

компресорні станції, установки комплексної підготовки газу, компресорні 

станції. Маємо  приклади вже дронних бомбардувань на інфраструктуру 

газовидобутку, яка складалася в першу чергу з атак на УКПГ, тобто точки 

скуплення природного газу для їх підготовки та подачу в газотранспортну 

систему в подальшому.  
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На щастя, якісь об'єкти вдалося повернути, відновити їх діяльність, 

якісь знаходяться в стані відновлення. При цьому здійснено заходи спільно з 

усіма учасниками ринку системними Укртрансгаз, Оператор 

газотранспортної системи, газорозподільчі компанії та УГВ, як основний 

суб'єкт видобутку. Закриті заходи підготовки, а саме: розроблено окремі 

режими роботи газотранспортної системи взаємодії оператора  підземних 

газових сховищ на випадок кризових ситуацій; розглянуто варіанти 

фізичного перенаправлення потоків природного газу по трьом складовим 

основним ниткам газотранспортної системи; розглянуто варіанти роботи 

аверсно-реверсної вузлів газотранспортної системи через окремі компресорні 

станції, окремі напрямки роботи окремих складових …(Не чути)  

Вітаю, насправді нарешті між  Оператором ГТС та Укргазвидобування 

підписано договір щодо компромування природного газу. Простою мовою, 

цей договір дає змогу перенаправляти, правильно задіювати систему, назвемо 

це так, наявну. Це дає змогу зменшити тиск в газотранспортній системі, 

збільшити видобуток при цьому та зменшити об'єми витратного газу, 

паливного газу так званого, для задіяння силових агрегатів.  

Цей договір фактично очікувався понад два роки. На жаль, попереднім 

менеджментом ОГТСУ не вдалося дійти до згоди, щоб його підписати. Цей 

договір дає змогу не тільки правильно оптимізувати тиски і використати 

існуючу інфраструктуру, але і розглянути варіант правильного 

перенаправлення цих потоків в різно направлені ПСГ, назву акуратно це так. 

Таким чином об'єми газу на сьогодні розпорошені не лише у певних західних 

підземних сховищах, а і в інших, що дає змогу більш системно вже в сезон 

відбору, тобто під час опалювального сезону, піднімати природний газ, 

виходячи з потреб споживачів в різних регіонах країни.  

Ми розуміємо, що в опалювальний сезон у нас є різні режими роботи, 

до них ми підготувались. І для того, щоб запевнити європейських партнерів, 

що ми розуміємо, як працюємо, ми з початку 2016 року  проводимо системні 
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навчання із залученням так званого с (Joint Research Centre), тобто 

європейських колег.  

Але цього року, розуміючи, що у нас є чітке завдання, назвемо ввідні 

дані, необхідність показати європейським замовникам послуг, що ми можемо 

зберігати, ми можемо видавати газ при різних сценаріях,  різних ризиках, 

було здійснено спільне навчання між Оператором газотранспортної системи, 

Укртрансгазом і Energy Community,  JRS на звернення наше до Європейської 

комісії, яке показало стійкість української газотранспортної системи.  

Це важливий крок, тому що він показує, що наша ГТС, як би це 

популістично не звучало, є прямим реальним елементом європейської 

газотранспортної системи. Доки у нас є європейська молекула, доки вона 

зберігається, то люба атака на газотранспортну систему є по факту атакою на 

європейську газотранспортну систему, бо ми є невід'ємною частиною. Тому 

що у нас знаходяться невід'ємні і окремо необлікові молекули. Неможливо 

розрізнити в системі резидента/нерезидента. Коли ти б'єш по інфраструктурі, 

ти б'єш по всім її учасникам. Це важливий тезис, який вас як народних 

депутатів, які є дуже активними в публічному просторі, також підтримувати, 

бо він є елементом насправді нашого публічного захисту. 

Фінансові проблеми. Фінансові проблеми починаються з ПСО. ПСО 

продовжено до 15.04.2024 на існуючі категорії споживачів, побутові. Є дві 

постанови щодо ПСО, варто роз'яснити. Перша Постанова 222, яка 

стосується побутових споживачів та ресурс УГВ або "Нафтогазу" для потреб 

покриття валово-технічних втрат, витрат операторів газорозподільних мереж, 

та Постанова 812, яка передбачає постачання природного газу для потреб 

Теплокомуненерго – теплопара та інші послуги. 

Це одні із важливих інструментів, які ми розуміємо, що є необхідними, 

вимушеними, з огляду на... перша частина – це прийняті наявні закони, які 

обмежують можливість перегляду тарифів в цей період, а відповідно в 

структурі тарифу є певні, зазначена вартість природного газу як сировини 

основної і відповідно лише постачання в рамках визначеної, фіксованої ціни 
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можливо забезпечити фінансову стабільність цих підприємств, оскільки ціна, 

звісно, на вільному ринку утворюється в непрогнозований спосіб, вона може 

бути як низкою, ну, любою, непрогнозованою. 

Тому, власне, ПСО продовжено на тих же фінансових умовах по 

частині 222 Постанови, як і до цього, що не призводить до дисбалансу і надає 

можливість учасникам, споживачам вільно продовжити споживання 

природного газу, забезпечить стабільність. 

Можливо, щодо готовності в інших питаннях, є, бачу, широке 

представлення компаній. Зі своєї сторони як міністерство готові також 

уточнити.  

Але хочемо зазначити, останнє, що на сьогодні за рахунок ось цих 

тренувань, закритих заходів між всіма учасниками ринку ми нарешті маємо 

дуже велику консолідованість і операційну здатність. Більшість питань 

Міненерго запровадило ще минулого року, так звану робочу групу щодо 

безпеки постачання, де входять всі учасники ринку, де в закритому режимі 

ми розглядаємо всі виклики, всі проблеми, які є, приймаємо відповідні 

розпорядчі рішення непублічного характеру. 

Дякую.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Одне  питання в мене, для старту питань. 14,7 

мільярда кубів газу – це наш план мати його на початок опалювального 

сезону чи на 1 листопада? 14,7.  Ну, я не знаю, чи це мінімум, думаю, що це 

не мінімум,  просто є такий план. Скільки з них має бути нашого газу, а 

скільки з них допускається газу в режимі митного складу від  нерездентів?  

Чи це все наш газ, чи включає митний склад? 

 

_______________. Дякую.  

Об'єм  14,7 визначений на 01.11.2023 в рамках підготовки до 

опалювального сезону як сукупний всього об'єм в підземних газових 

сховищах. Оскільки виходячи далі з прогнозованих, назвемо, профілів 
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споживання,    в залежності від температурних коливань, ми бачимо, що є 

товарний газ, який необхідний суб'єктам для покриття їх споживачів, кожен 

свого споживача, а загальний об'єм сукупний на 14,7 потрібен нам для 

підтримки тиску  в системі і  роботоздатності системи. Газотранспортна 

система може якісно працювати при підтримці так званого лайн пек – це 

достатній об'єм фізично в газотранспортній системі, який забезпечує  

можливість фізичної потужності тиску для видачі газу на кінцевих 

споживачів, для прийняття газу,  для підняття газу з ПСГ. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозумів, дякую. 

Юрій Камельчук. Юрій Олександрович Камельчук. 

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Мікрофони далеко, я просто не… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  А нема мікрофонів поряд? Бажано, бо у нас іде 

трансляція і пан Мороз по відео нас слухає.  

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Спеціально для пана Мороза і всіх решта, хто 

онлайн нс слухає.  

Риторичне питання. Я недавно спілкував вся з колегами з інших 

комітетів і я згадав знову ж таки, як давно ми бачили самого міністра, при 

всій повазі, до всіх заступників. Чого в нас не приходить міністр енергетики? 

Це перше питання. Якщо заступники можуть сказати, може у відрядженні, 

може ще щось, може щось  сталося, може образився? 

 

_______________. Засідання уряду. 

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Завжди? Напевно, що не завжди. 
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Друге в мене питання. У нас нещодавно відбулося призначення ще 

одного заступника по вугільній галузі, ми ні слова не чули про це на комітеті, 

не обговорювали, і звідси питання відразу… А його немає, ні? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Взяли за правило, що тримаємо фокус, вугілля ми 

сьогодні не обговорюємо, сьогодні обговорюємо газ. 

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Ну, це ж опалювальний сезон. А, сьогодні не 

обговорюємо взагалі? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Сьогодні газ. 

 

КАМЕЛЬЧУК Ю.О. Все, добре, питання знято. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте, Анна Костянтинівна спочатку, бо гендерна 

рівність, Олексій Юрійович, а потім ви. 

 

СКОРОХОД А.К. Дякую за гендерну рівність.  

Я три місяці чи чотири місяці назад піднімала питання по лічильниках 

газу, а також по нарахуванню за газ і тепло в об'єктах, які не мають виходу до 

всього жилого фонду, в яких окремі виходи до сьогоднішнього моменту. Від 

Прилуки-Газ – 0 відповідей і пояснень, вони тільки виписують там штрафи, 

подають на людей до суду, від НКРЕКП я теж не бачила відповіді, від 

Міненерго теж не було відповіді, наскільки я пам'ятаю, ми навіть від 

комітету направляли там звернення. І я не знаю, що людям відповідати, бо ми 

тут з закритими дверима там багато будемо говорити. Але питання, що 

робити людям? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У нас двері відкриті, ефір теж відкритий зараз. 

Дивіться, якщо є такі точкові проблеми, конкретно міністру, конкретний 
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будинок, я просто рекомендую, бо, думаю, що так буде продуктивніше, 

ефективніше. Ви бачите, що на комітет приходять люди, яким можна задати 

відповідь. Ви зранку написали, повторили своє звернення, надіслали копію. 

Дивіться, Анна Костянтинівна, давайте, це я кажу навіть без відносно 

до нашого, взагалі. Тоді б вони перед тим, як до нас іти, взяли і підняли в 

себе, ага, зробили таку відповідь, прийшли підготовлені, відповіли.  

Пан Микола каже, що і так може відповісти, може буде складнувато, 

але каже, що зможе відповісти. Прошу. 

 

_______________. Дякую за підняту проблематику.  

Дійсно, виходячи з наявних правил ринку і кодексів, оператори 

газорозподільчих мереж, на жаль, мають доступ до побутових приладів 

обліку під прикладом їх повірки чи перевірки, в результаті чого є системність 

дій групи RGC в частині зняття цих приборів обліку, особливо Львівська 

область. Міністерство зазначало значну кількість  таких побутових звернень, 

де прибори обліку знімаються під приводом повірки, далі признаються 

нерелятивними по метрологічному огляду, перераховуються об'єми 

споживання по нормам, а не по прибору обліку для споживача. Зазвичай це 

той споживач, який не може захистити свої права. І це є фактично насправді 

рейдерством.  

Дякуємо Комітету Верховної Ради за підтримку норми в рамках Закону 

про корпоративну реформу Оператора ГТС в частині належного правила 

безпеки, постачання та обліку, контролю обліку у споживачів, в частині 

проведення це Держенергонагляд.   

  

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Секундочку.  

 

_______________. Це дасть змогу оновити... 
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ГОЛОВУЮЧИЙ.  Тільки по-моєму Анна Костянтинівна питала не про 

те, ми ж так любимо, щоб у нас питання було і по суті відповідь. Вона питана 

про те, що  нараховують тим, хто не приєднаний до загальних мереж тепла 

чи немає виходу, який в загальні мережі тепла. Ви, може, уточніть своє 

питання, або залиште, щоб вони подивилися в себе...  

(Загальна дискусія) 

  

СКОРОХОД А.К. Я піднімала два питання: про газові лічильники і про  

тепло. Перше питання  по газовим лічильникам. Коли приходять, кажуть, що 

треба встановити новий газовий лічильник. Людина каже, так я не проти 

встановити новий газовий лічильник, я готова оплатити новий газовий 

лічильник і повірку нового газового лічильника. А їй кажуть, та ні, те, що ти 

оплатиш лічильник – це добре, але ти ще маєш розробити і оплатити проект, 

який в середньому коштує 50 тисяч гривень для юридичної особи. А людина 

каже, так у мене ж стояв лічильник, його просто треба...  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Для юридичної особи? 

 

СКОРОХОД А.К. Для юридичної особи, фізичної особи-підприємця. Та 

мені ж треба просто на новий лічильник замінити.  Ні-ні, проплачуєш 

повністю проекти і та далі, так далі. І по великому рахунку загалом виходить 

80 тисяч на одну особу.  

Я давала звернення  і від комітету давала... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Анна Костянтинівна, секундочку. Анна 

Костянтинівна, давайте ще раз зафіксуємо: номер, дата звернення, коли воно 

було ... 

 

СКОРОХОД А.К.  (Не чути)  
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ГОЛОВУЮЧИЙ.  Ви  пам'ятаєте номер і дату звернення? 

 

СКОРОХОД А.К. Ні.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Я теж не  пам'ятаю. Давайте оновимо і ви їм 

запитаєте.  

Тепер, Микола, уточнюю, стосується юридичних осіб, не населення, що 

їм окрім того, що коли їм міняють лічильники, окрім лічильника  їм треба 

заплатити за розробку проекту.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Микола піднімав руку просто. Якщо можеш 

відповісти, то відповіси, ви або НКРЕКП, якщо ні, то тоді треба конкретне 

звернення і по ньому конкретну відповідь. 

 

_______________. Перше. Будемо вдячні за дане звернення. Впевнені, 

що в нас є чіткі строки, ми надамо всі необхідні відповіді.  

Друге. Є стандартні розроблені технічні умови приєднання: стандартні, 

нестандартні в даному випадку. Виходячи з конкретизації даного запиту, 

зрозумів. Але проблематика тут насправді одна і та сама, що це побутовий, 

що це промисловий, це питання повірки лічильників необхідно виводити в 

окремий механізм. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. О'кей. Треба конкретне звернення. 

Так, давайте по підготовці до зими, ще в мене прохання, щоб був 

фокус, да. 

Олексій Юрійович і потім далі. 
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КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую.  

Колеги, я підтримую пана голову. Дивіться, ну давайте ж поважати 

один одного, ну ми в масштабах країни намагаємося розібратися, що із 

зимою. Якщо в когось на окрузі хтось когось там образив, абсолютно 

зрозуміло, я по своєму досвіду говорю вам як людина, яка приймає участь 

практично в усіх засіданнях НКРЕКП. Тільки споживач має із скаргою право 

звернутися до НКРЕКП. Ніякі депутати, ніякі комітети тут ні до чого. 

Споживач звертається, що його... що монополіст його права десь вразив – 

комісія має відреагувати. Якщо вона погано, якось не так відреагувала, це 

тоді окрема процедура, іншої немає. Тут повірте як людині, яка в судах там 

багато провела. 

І в мене головне питання, з вашого дозволу. Пане Миколо, до вас як до 

міністерства і, мабуть, до "Нафтогазу". Зараз питання балансу, воно ж не 

носить, ну, воно рекомендаційний характер, да, наскільки я розумію після 

всіх законів про ринок. Хто у нас веде цей баланс, хто його контролює і які 

важелі є впливу на дотримання цього балансу як в дохідній так би мовити, в 

дебетовій, так і в кредитовій системі? І чи вистачає газу в першу чергу для 

ПСО, для населення, Теплокомуненерго, враховуючи те, що газ влітку 

шалено палили на енергетику? Хто має за це відповідати, ну, управлінську 

дайте мені відповідь. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу. 

 

_______________. Чи достатньо газу? Так. Чи достатньо газу окремим 

суб'єктам? Окремо "Нафтогаз" також, впевнений, доповість.  

Щодо балансу, баланс розробляється на сьогодні Міненерго в частині 

газовій та інших енергетичних груп. 

По газу береться за основу як видобуток, тобто прихід, імпорт, так і 

споживання, категорійне споживання. Береться до розгляду також профіль 

споживання попередніх років. Але баланс розробляється з метою 



23 

 

прогнозування проходження ОЗП. …(Не чути) розробляє міністерство за 

даними всіх учасників ринку. В даному випадку в рамках відповідних 

закритих, затверджених робочих групах. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло.  

 

_______________. З юридичної точки зору баланс не є 

рекомендаційним, він не має інструменту впливу з 15-го року. До прийняття 

Закону "Про ринок природного газу" баланс формувався відповідно до 

попереднього законодавства і мав чіткі встановлені норми.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все. Зрозуміло. Він є рекомендаційним. Просто тут я 

бачу, це як по аналогії з електроенергією, на балансі по електроенергії стоїть 

підпис міністерства, Укренерго і найбільшої компанії "Енергоатом". Так  

само тут має бути міністерство, Оператор ГТС і, можливо, НАК "Нафтогаз 

України". 

 

_______________. Такий баланс є. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. По аналогії, так.  

Гендерна рівність, тому Вікторія Олександрівна, Михайло Якович, 

потім Андрій Вікторович. 

 

ГРИБ В.О. Пане Миколо, дякую за фахову доповідь. Якщо можна, 

повторіть, будь ласка, цифру 13 і скільки зараз? Тому що от вона… 

 

_______________. 13 мільярдів 867 мільйонів. 

 

ГРИБ В.О. 867. І якщо ви говорите, що необхідно 14,7, ви думаєте, до 

листопада вже буде 14,7? 
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_______________. Так.  

 

ГРИБ В.О. Буде, дуже добре. І це з урахуванням того, що не вистачає 

вугілля, то можуть використовувати вугілля замість, я маю на увазі, газ 

замість вугілля. 

 

_______________. Цей ризик враховувався при розробці балансу, який 

передбачав наявність 14,7 на 01.11.  

 

ГРИБ В.О. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Михайло Якович, прошу.  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Дякую.  

Тут, якщо я правильно почув, прогнозується, що природний газ в 

газовому сховищі буде на 1 листопада в обсязі 14,7 мільярда кубічних метрів. 

Так. Але, якщо подивитись минулий рік, то на 1 листопада було 14 мільярдів, 

ми йдемо в мінусі в порівнянні з минулим роком.  

Крім того, Центренерго, Трипільська теплова електростанція, вже в 

серпні споживала природній газ. І тільки вчора я побачив, що стали 

споживати вугілля. Вугілля не вистачає зараз на складах теплових 

електростанцій. Чи насправді це оптимістичний прогноз і чи він буде 

відповідати дійсності? 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, спочатку Микола, а потім Юрій 

Миколайович. 
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_______________. Об'єм добової закачки 62,2 мільйона метрів 

кубічних. Виходячи з прогнозу середньодобової закачки за останні, назвемо, 

півтора місяці, ми розуміємо, що при дотриманні таких темпів, а з огляду на 

те, що в Європі об'єм заповненості підземних сховищ вже порядку 94 

відсотків, наскільки я пам'ятаю, то ми розуміємо, що темп буде такий 

аналогічний. Відповідно досягнення об'єму 14,7 на 01.11 є оптимістичним, 

навіть не оптимістичним, а дуже реалістичним. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Єсть, прийнято. 

Юрію Миколайовичу, щось доповнити по Трипільській? Там газу 

багато, вони сидять, чи уже на вугіллі працюють, чи на мазуті? 

 

ВЛАСЕНКО Ю.М. По Трипільській ТЕС зараз ситуація наступна. При 

розрахунку балансу ми також орієнтувались на те, що по одному блоку на 

Зміївській і Трипільській також будуть працювати на газу з метою покриття 

ймовірного дефіциту, і влітку в тому числі. Враховуючи те, що у нас була 

ремонтна кампанія, ми і закладали можливість роботи блоків на газу 

теплових електростанцій, як і відбувалось, для того, щоб покрити всі 

ймовірні дефіцити. Якщо на сьогоднішній день дефіциту в енергосистемі 

немає і найближчим часом планується вихід ще одного атомного блоку, який 

взагалі дасть у систему можливість якби резервування потужностей... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Схоже, що ми ще будемо експортувати 

електроенергію. 

 

ВЛАСЕНКО Ю.М.  Можливо і експортувати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. В певні години, без зради, в обідні години 

експортувати, у вечірні – імпортувати. Це нормально. (Шум у залі) 

Електроенергію. 
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ВЛАСЕНКО Ю.М.  І щодо накопичення вугілля вживаємо всі можливі 

заходи. Да, у нас є відставання, враховуючи те, що у нас серпень був жаркий, 

ми і прогнозували, що у нас склади трошки будуть вибиратись. Але ми 

недавно збирали нараду, на минулому тижні, де пропрацьовували також  

додаткові механізми, в тому числі і заміщення в комбінованому режимі  

цього вугілля за рахунок роботи блоків 70/30, тобто 30 –  мазут, а 70 –  

вугілля, для того щоб покрити необхідний обсяг… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Зрозуміло. 

Узагальнююче.  …(Не чути)  абсолютно це план, навіть не ставка. 

Зараз збільшується  обсяг атомної генерації,  відповідно пропадає потреба  в 

генерації на газу і, можливо, навіть частково в генерації на вугіллі і будуть 

склади вугілля будуть накопичуватися біліше, тому що більше буде, в 

поточному режимі більше буде працювати атомна генерація, відповідно 

теплова буде працювати менше, бо не буде таких потреб, а значить вона буде 

накопичувати ресурс для роботи взимку, коли будуть морози. І так воно і є, 

вже по факту видно, що воно вже іде і так і працює. 

Андрій Вікторович. 

 

ЖУПАНИН А.В. Дякую, Андрій Михайлович. У мене три короткі 

питання. 

Перше питання. Яка позиція міністерства по забороні експорту 

природного газу? Я так розумію, постанова, яка забороняє, вона безстрокова, 

але, можливо, міністерству це не подобається, ви ініціюєте якісь зміни до цієї 

постанови, або, навпаки, підтримуєте заборону експорту. 

Друге. Позиція по експорту біометану. Схоже питання, можливо, 

напрацьовуєте якусь підзаконку для того, щоби дозволити експорт, 

врегулювати експорт саме біометану з України. 
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І третє. Яка вірогідність того, що той газ, який зараз зберігається 

трейдерами в режимі митного складу, буде заблокований до відбору 

трейдерами? Тому що чую  від трейдерів, є певні  переживання і багато хто 

боїться зберігати газ через те, що переживають, що, можливо, ми в процесі 

проходження зими будемо якимось чином його забирати несанкціоновано 

або не давати його виводити з України.  

Дякую. 

 

_______________. Дякую за запитання.  

Виходячи з прогнозів і спільних якраз навчань, які були з Energy 

Community, JRC та іншими європейськими учасниками, до цього в нас були 

на платформі Energy Community спільні консультації з ОГТСУ та 

Укртрансгазом, які прямо доводили європейським замовниками послуг  

зберігання  та транспортування те, що їх газ не буде ніяким чином 

використано у випаду кризової ситуації. Ті режими роботи ПСГ та ГТС 

дають змогу нормально функціонувати з огляду на існуючі  температурні та 

інші, назвемо їх, ризики.   Тому таких підстав точно немає. 

Щодо питання експорту, це є багатокомпонентним питанням. На 

сьогодні відсутні підстави щодо внесення змін в прийняті рішення в першу 

чергу через те, що ми маємо якісно пройти через цей опалювальний сезон. 

Наявність такого рішення обумовлено необхідністю дотримання режимів 

роботи газотранспортної системи, а саме тисків. Це є ключовою 

інструментарною необхідністю для того, щоб можна було окремо надавати 

послуги в шорт-хол, під митний склад та інше. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Біометан. 

 

_______________. Ми вітаємо всі нові молекули в газотранспортній 

системі біометану. На сьогоднішній день… 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Чи ви вітаєте, щоб ці молекули виходили з нашої 

газотранспортної системи і йшли в Європу? 

 

_______________. Як тільки вони будуть існувати і буде, власне, 

інструмент верифікації, що це саме молекули не традиційного природного 

газу, а біопоходження. Відповідно зміни спільно підтримані, які розроблені 

Міністерством фінансів в частині митної політики і, наскільки відомо, зараз 

вони десь на розгляді у профільному комітеті. 

 

_______________. Там є одна зміна по біометану, прирівняти регламент 

по процедурі експорту природного газу до регламенту процедури експорту 

біометану. Але, якщо ми говоримо про якийсь інструментарій, це просто 

один абзац насправді в цьому законопроекті. Можливо, якраз міністерство 

розробляє проект інструментарію, от, власне, це цікавить. 

 

_______________. Ключовий інструментарій – це реєстр таких 

установок, він є зрозумілим, затвердженим на рівні актів і 

Держенергоефективності повинен його просто реалізувати.  

Проте, хочу зазначити, що під час розробки даних законодавчих змін та 

консультацій із суміжними операторами Eustream словацький, …(Не чути) 

чеський. Ми зустрічаємо те, що в них не запроваджені ці інструменти 

окремого обліку. Тому ми розуміємо, що після тих змін, які відбудуться у 

нас, ми, як по логіці, експортно орієнтовані в майбутньому по 

біокомпонентам повинні спільно звертатися до європейських колег та вести з 

ними діалог.  

Найбільш ліквідний ринок німецький по біометану, який має ось цю 

премію до альтернативного біологічного походження, на сьогодні має 

законодавчі заборони щодо отримання такого компоненту газотранспортної 

системи виключно у формі LPG.  
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Тому лише спільними заходами, комунікацією та поясненнями, що 

газотранспортною системою можна поставляти і верифікувати, що це окрема 

молекула окремого походження, ми зможемо отримати від  європейських 

колег ту очікувану зміну, те очікуване погодження. Тому що з комерційної  

точки зору там бажання є. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Треба тут вже якийсь результат 

отримувати. 

 

ЖУПАНИН А.В.  Одну репліку, будь ласка. Перше. Це для експорту не 

потрібно бути в реєстрі. Тобто у нас експорт не прив'язаний до перебування в 

реєстрі, але це вже інше питання.  

По Німеччині погоджуюсь, але тут у нас вся надія на уряд, тому що 

депутати виїжджати не можуть, Ми до них їздили кілька разів, просили, і 

тепер передаємо естафету вам, щоб, можливо, уряд їх підганяв для внесення 

цих законодавчих змін, там є така проблема. Тому просимо уряд теж активно 

долучитися до напрацювань по біометану.  

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Спасибі.  

Якщо запитань поки що немає, тоді давайте слово дамо регулятору 

НКРЕКП, коротенько, лаконічно і потім компанії НАК "Нафтогаз України", 

Укрнафта і Оператор ГТС.  

 

_______________. Дякую.  

Шановний пане голово, шановні народні депутати! Додати до того, що 

сказав Микола, я хочу дуже лаконічно наступне. Буду говорити про 

Оператора ГТС і Оператора наших газосховищ. На сьогоднішній день 

відповідними нормативними актами регулятор дозволив використовувати всі 

наявні фінансові ресурси для аварійно-відновлювальних  робіт. Цифри у мене 
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всі є, коли буде закрита трансляція, я готовий їх сказати, зараз в ефір їх 

додавати не буду... 

 

______________.  (Не чути)  

  

_______________. Цифри аварійно-відновлювальних робіт по ГТС і 

ГТСУ. 

 

_______________.  Головне, щоб не як того разу... 

 

_______________. Ну, ви ж знаєте, кому треба професійна дискусія, 

кому потрібен хайп, він свого доб'ється, хоч що не скажи, хоч якусь цифру, 

поділять на три, перемножать... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте по суті, ніхто там нічого не ділив і не 

умножав. Просто треба акуратно з цифрами і все.  

 

_______________. Тому я і кажу, що ми перейдемо в закрите, якщо 

буде потреба, я назву цифри.  

Тому я хочу констатувати, що на сьогоднішній день підготовка 

Оператора  газосховищ і ОГТСУ йдеться відповідно до затверджених всіх 

планів, особливих проблем ми не бачимо, ресурсом забезпечені, звітність 

подають вчасно. Сподіваємося, що окрім тих названих підприємств, які 

назвав Микола, ці два наші сертифікованих оператори будуть  підготовлені і 

увійдуть в зиму, повністю виконавши всі зобов'язання, які зараз оформлені 

на них відповідним документом. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Якихось збоїв або труднощів в роботі в зв'язку із 

переходом під парасольку НАК "Нафтогазу" ви не бачите? Це не створює 

ніяких додаткових ризиків? 
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_______________. Ми зараз в глобальному плані не бачимо, це може 

бути тільки в перспективі, коли будемо розглядати моменти, пов'язані з 

затвердженням нового статуту, згідно із прийнятим законом оператора ГТС, 

да, зараз іде дискусія. На наступний тиждень виходимо на прямі переговори з 

Energy Community. Однак попередньо хочу сказати, що і правку щодо 

встановлення додаткового виду діяльності у вигляді підключення 

генеруючих потужностей, погоджено вже безпосередньо з Артуром і з паном 

Дірком. Ми виходимо на фінальну пряму, думаю, що все буде нормально. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. О'кей. 

Платежі на нормальному рівні зі сторони споживачів газу? 

 

_______________. Ну, на сьогоднішній день фактично маємо 

тенденцію, що практично після того, як три місяці війни пройшло і ситуація 

по... психологічна ситуація була стабілізована, платежі ідуть на одному і 

тому ж рівні, вони не змінюються. Ми бачимо, що фінансовий ресурс для 

воєнного стану наповнюється достатньо жваво для того, щоб виконувати всі 

зобов'язання. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я просто хочу сказати зі своєї сторони. Ми 

обговорювали вже і будемо обговорювати, дивитися, тому що аналіз показує, 

що є ряд... я б так навіть сказав, більшу частину боргів створили споживачі, 

які є небідними або середнього класу, або навіть і багатими. 

І на це треба буде реагувати, і треба буде моніторити хто створює ці 

борги. Якщо це людина, яка бідна – це переселенець, це пенсіонер чи це 

якийсь субсидіант, який попав в складану ситуацію – це одна історія. Але 

якщо це людина, в якої там середньомісячний дохід вимірюється там в 

тисячах доларів і вона вирішила раптом, що можна не платити за газ, то до 
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таких треба знаходити механізмів і інструментарій досить жорсткого впливу, 

тому що це є зловживання ситуацією. 

Тому я закликаю всіх оплачувати вчасно житлово-комунальні послуги, 

тому що це наш внесок, звичайної простої людини внесок в укріплення нашої 

енергетичної системи особливо напередодні зими. А той, хто має можливість 

і не оплачує, це він наносить шкоду нашій енергетичній системі, тому що він 

має можливість оплачувати, якщо в нього доходи в місяць там дозволяють це 

робити. Тому це важливий момент і будемо тут над цим працювати, тому що 

бачимо певні зловживання від людей, які не є бідними, але є хитрими, і цю 

проблему треба буде вирішувати. 

Тоді НАК "Нафтогаз України". 

 

_______________. Дякую, Андрій Михайлович. Дуже коротко, щоб ми 

мали можливість обговорити.  

Перше. По газу. Дійсно, міністерство формує всеукраїнський баланс, 

НАК "Нафтогаз" як найбільша компанія його погодив, підписав і відповідно 

він був поданий до Кабінету Міністрів України і всіх зацікавлених сторін. 

По обсягу, друге питання, яке цікавить, і темпи закачки. На сьогодні ми 

йдемо по темпах закачки краще ніж це було минулого року. До прикладу, 

якщо взяти вересень станом на вчорашній день, то у 22-му році в цей же день 

у підземці було 13,3 мільярда кубів, а сьогодні це 14,4 мільярда кубів. Тобто 

ми випереджаємо графік.  

Відповідно до завдання, яке було поставлено Кабінетом Міністрів 

України перед НАК "Нафтогаз", сформувати запас газу в підземці на початок 

опалювального сезону, а він, нагадаю, має розпочатися близько 01.11, має 

бути сформовано 14,7. Відповідно на сьогодні ми випереджаємо графік, 14,7 

буде сформовано навіть з випередженням графіку і з певним запасом. Це по 

формуванню ресурсу газу в ОЗП.  

У той же час через продовження і, що абсолютно, напевно, правильно 

було в даних умовах планових ремонтних робіт, споживання газу йде дещо 



33 

 

більше ніж це було минулого року. У 2022 році в порівнянні з цим же 

періодом в 23-му році споживання газу більше на 51 відсоток, в першу чергу 

це ресурс, який спрямовується на виробництво електроенергії відповідними 

ТЕЦ, ТЕС.  

Щодо проблемних питань, які задавали. Одним з ключових на сьогодні 

є, звичайно, формування величезної дебіторської заборгованості на ринку 

природного газу перед постачальником газу, який  іде по ПСО, в основному 

від споживачів. Якщо, до прикладу, населення в середньому сплачує перед 

ГПК на рівні 91 відсоток, то рівень розрахунків від Теплокомуненерго перед 

постачальником газу складає 48 відсотків. Це одна з ключових проблем. 

ПСО було продовжено. З 1 вересня діє нове ПСО. 220 Постанова для 

електричної... і відповідно з формуванням ресурсу газу і 812 Постанова для 

побутових споживачів і виробників тепла. Ціни не змінюються. Обсяг один, 

залишається на тому самому рівні. Обсяг 3 для бюджетних установ 

залишається на тому самому рівні, на рівні 16,3 гривні за куб газу. Обсяг 2 

для інших споживачів був дещо змінений, запроваджений формульний 

підхід, виходячи з ринкової кон'юнктури на внутрішньому українському 

ринку. Тобто ціна буде визначатися в залежності від ціни, яка є на 

Українській енергетичній біржі по всіх торгових пакетах.  

Окремо важливо зазначити в загальному по заходах безпеки на всіх 

ключових виробничих об'єктах і виробничих точках проведено 

облаштування фізичного захисту у вигляді біг бегів, бетонних блоків, 

бетонних плит.  

Окремо згадати ТЕЦ, ТЕС. В управлінні НАК "Нафтогазу" є 7 ТЕЦ, там 

середній рівень готовності до проходження опалювального сезону складає 76 

відсотків.   

І Оператор газорозподільчих систем. Як ви знаєте, на сьогодні з 

початку року під управління Нафтогазу доєдналось 14 операторів ГРМ. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Доєдналися, це була якась така акція публічна, до 

якої можна було доєднатися. 

 

_______________. Це була така кампанія, будь-хто міг приєднатися, до 

речі. 8 повноцінно вже працюють у вигляді філій, 6 готуються на отримання 

ліцензій з 1 жовтня.  

По оператору... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Укрнафта Буріння доєдналося до Укрнафти, і такі 

процеси по Україні трошки ідуть.  

 

_______________. Всі підтягуються, бачте, до хороших компаній. 

По Оператору газорозподільчих мереж. Загальний стан готовності, 

перевірка там мереж, технічного обстеження, формування запасів газу для 

альтернативних джерел живлення, там загальний стан готовності складає 79 

відсотків. Я не буду давати розбивку по всіх заходах, але Оператор 

газорозподільчих мереж також вчасно виконує всі заходи по підготовці до 

опалювального сезону.  

Окремо у нас буде оператор… ОГТСУ, хотів би також надати слово 

буквально одну хвилину для важливого учасника ... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Для якого оператора? 

 

_______________. Трансгазу. Також доповів по стану готовності 

підземки до початку опалювального сезону.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Я зрозумів.  

З облгазами немає якихось проблем? Можливо, там саботаж при зміні 

менеджменту, складнощі,  труднощі з управлінням чи більш-менш 

нормально все? 
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_______________. На сьогодні не бачимо проблем. Нормальна робота з 

Міністерством енергетики і з НКРЕКП по отриманню всіх ліцензій, 

формування філій. Тому на сьогодні, слава богу, проблем немає. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  О'кей, ясно. Добре.  

Може, ще підземні сховища і тоді вже до групи Нафтогаз ці питання?  

Прошу.  

 

_______________. Доброго дня, шановні учасники наради. Дякую за 

надане слово. По Укртрансгазу додатково до вже сказаного можу додати, що  

Укртрансгаз розроблені заходи по підготовці до роботи в осінньо-зимовий 

період, які наразі виконані на 89 відсотків. Вони включають в себе 

підготовку основного та допоміжного технологічного обладнання, 

газоперекачувальних агрегатів, свердловин. Також облаштовані всі підземні 

сховища, критичні елементи захищені інженерно-технічними спорудами. 

Повністю цей захист зроблено на всіх сховищах, у нас є укриття для 

персоналу, які відповідають відповідним вимогам, які проходили відповідні 

перевірки неоднократні. На всіх сховищах проведені аварійні тренування. 

Всього кількість тренувань підходить до двохсот, які були проведені. Також 

всі сховища облаштовані резервними джерелами живлення, відповідно  

запасом пального мінімум на два тижні.  

Як вже зазначив, шановний заступник міністра Микола Олександрович, 

був проведений стрес-тест можливості режимів роботи спільно підземних 

сховищ  газу з газотранспортною системою. Там були вибрані найбільш 

діючі сценарії, які можливі, цього опалювального періоду. Стрес-тест 

показав надійність роботи, як підземних сховищ, так і газотранспортної 

системи.  

У мене коротко інформація вся. Якщо є додаткові запитання, готовий 

відповісти. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ.  Спасибі.  

Олексій Юрійович, у вас запитання? 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Я швидко. Дивіться, ... (Не чути) по-крестьянски 

задаю питання, також відповідь. Ми щось порівнюємо з минулим роком. І 

минулого було 14,7, там щось навколо цього,  шановний тоді пан міністр 

Вітренко  … (Не чути), той звітував 14,7, зараз така ж сама. Але ж цього 

року, от цього, який в режимі митного складу, більше ж значно серед цих 

14,7, так чи ні? Ну, як я розумію. Сховища  запрацювали, сертифікували 

сюди європейці погнали обсяги. Ну, чудово, але це ж не наш газ. Тобто як я  

розумію, його ж то цей газ заберуть же ж рано чи пізно, я ж думаю, нікому в 

голову експропріація не прийде.  

 

 ГОЛОВУЮЧИЙ. Просто може пізно. Заберуть рано чи пізно –  пізно. 

 

 КУЧЕРЕНКО О.Ю.  Пізно. А, ми їх вмовимо. Я до чого, от все ж таки 

оце якось не лякає? Бо мене трошки лякає. Як я розумію, на енергетику 

більше йде ніж  минулого року, я так розумію, і ви ж кажете, що в півтора  

рази, на 50 відсотків, в півтора раза  …(Не чути)  споживання. То якось отут 

мене о це трошки лякає,  розумієте, ситуація,  цифри ті, але суть цих цифр 

трошки інша.       

Газ – взагалі  це  чудово,  це тиск фізично. Але чий він? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І щоб два рази не вставати, як то кажуть, ми ж 

розуміємо, що в цьому році споживання більше як населення, так  і 

промисловості. Тому просто порівнювати з минулим  роком, що нібито всі 

інші умови рівні, всі інші умови теж не рівні. В цьому році більша 

економічна активність домогосподарств, економіки, і це добре. Тому все-
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таки  це не привід для оптимізму,  це має бути норма, що у нас газу більше, 

ніж минулого року на ці самі дати.   

 

_______________. Дивіться, по ПСО. Газ власного видобутку УГВ йде  

на конкретних споживачів, тобто він не йде на промисловість, не йде на ТЕЦ, 

не йде на ТЕС, на виробництво електроенергії і  так далі. 

У той же час в порівнянні з минулим роком, газ власного видобутку 

УГВ на кінець року збільшення орієнтовно на 8 відсотків. Тобто більше газу 

власного видобутку ніж це було минулого року, який спрямовується на тих 

самих  споживачів і по населенню, і для виробників тепла газ власного 

видобутку спрямовується. І тут він, споживання не зростає, тому що умовно 

подача тепла в багатоквартирний будинок, що проживає людина, що не 

проживає людина, воно все одно здійснюється, тут проблема тільки, напевно, 

в рівні розрахунків, які виїхали і ті  там не сплачують, там…   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це сільське населення.  

 

_______________. Але загальне споживання тут у порівнянні з 

минулим роком не збільшується. Це що стосується газу власного видобутку, 

балансу. 

З приводу загального обсягу газу в підземці, як сказав Андрій 

Михайлович, вийдуть, але пізніше. Це перше.  

І друге. Чому важливо саме такий баланс? Для того, щоб підземні 

сховища в плановому нормальному режимі могли давати газ наверх.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Підтримую Олексія Юрійовича в чому. Коли ви 

представляєте інформацію, я би, мабуть, я думаю, що багато там іноземних 

трейдерів, іноземних компаній хотіли би, щоб ви її представляли просто так. 

Є всього 12 мільярдів кубів газу нашого і 2 мільярди кубів газу лежить, він не 

наш, бетонна стіна, ми взагалі до нього ніякого відношення не маємо, це 
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окремо, це святе, це трейдерів. Тому що коли це подається в одній цифрі, то 

так… 

 

_______________. Тут важливо зазначити, що дві складові. Перше, це 

обсяг для підйому і, по-друге, достатність газу для закріплених споживачів. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дивіться, обсяг підйому – теж така річ, тому що хтось 

комусь створює тиск, хтось створює тиск, хтось може піднімати. І далі 

питання, хто для кого створює тиск? Хто перший почав піднімати, то другий 

почав створювати тиск для першого. А якщо ти залишився допізна, то вже 

тобі тиск ніхто не створює і ти свій газ підняти не можеш, тому тут теж з цим 

обережно. 

У нас, якщо чесно, у нас проблеми з тиском будуть коли – в лютому-

березні, і не факт, що газ нерезидентів до лютого-березня у нас долежить там. 

Давайте чесно, у нас в грудні ж не очікується проблем з тиском. Правильно, 

Микола Олександрович? Не очікується. 

 

_______________. Не очікується. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло.  

Це наш коментар скоріше, я думаю, що ви теж розумієте цю ситуацію. 

Головне, щоб ми почули від вас, що у вас все під контролем, ситуація йде 

більш-менш по плану, все нормально, підготовка триває. 

Прошу, Максим Миколайович. 

 

ХЛАПУК М.М. Колеги, доброго дня! Перше, хочу, щоб ми не давали 

неправильних сигналів міжнародним партнерам. Ніхто в Україні не 

збирається експропріювати газ європейських трейдерів і європейських 

компаній, і цього не допустить ні Україна, ні парламент, зокрема. Тому це 

навіть не обговорюється. 
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Повністю підтримую голову комітету в тому, що потрібно казати 

скільки доступного ресурсу є для України. І там також репліка шановному 

заступнику міністра енергетики в тому, що для підтримання тиску в нас є 

буферний газ так званий, а не газ той, який закачується з тим, щоби потім 

спокійно його викачати і пустити на свої потреби чи українські  компанії, які 

володіють, чи європейські. 

Два питання у мене до групи "Нафтогаз". Я пам'ятаю, на одному із 

засідань група "Нафтогаз" дуже виступала проти продовження ПСО по 222-й 

Постанові, по газу на спалення для виробництва електричної енергії. Уряд не 

дослухався і продовжив цю частину...  в цій частині  ПСО так само до 15 

квітня 2024 року. Уряд  каже, що баланси і все пораховано, закладають 

можливість для  екстреної можливості відбору газу, оскільки цим фактично 

регулює, керує Міністерство енергетики і може за своїми графіками чітко 

визначити, група "Нафтогаз", які ТЕЦ, ТЕС в якому обсязі за якою ціною має 

надати.  

В мене питання до групи: які втрати винесете від продовження цієї 

постанови? 

І друге питання. Чи є у вас сценарій, де група "Нафтогаз" буде 

закуповувати саме імпортний природний газ, а не той, який належить 

резидентам України, які не можуть його вивезти?  

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Максим Миколайович, ви задали питання і там під 

нього прямо відкривається слайд, щоб давати відповідь. Людина 

підготовлена прийшла до цього питання, я так бачу. 

 

_______________. Ну, просто питання було в частині продовження 222 

Постанови.  Нагадаю, це постанова, яка регулює, зокрема, постачання  газу 

для ТЕЦ, ТЕС для виробництва електроенергії за фіксованими цінами і 

ключова втрата – це... не втрата, навантаження, напевно, коректніше сказати, 
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- це додаткові обсяги, обсяги споживання газу, в місяць близько 200  

мільйонів кубічних метрів газу іде на виробництво електричної енергії, оце 

додаткове навантаження. 

 

ХЛАПУК М.М. А друге питання щодо можливості закупівлі. 

 

_______________. Зараз я хотів би це питання пояснити. Тому що зараз 

ми разом з компанією "Укренерго" ведемо роботу по дуже суттєвому 

скороченню цих обсягів споживання природного газу і заміщення їх мазутом. 

Сподіваємося, що до кінця цього тижня, крайній термін – наступний 

тиждень, Укренерго надасть відповідні пропозиції. Ми їх погодимо і станції  

будуть переходити на беззбиткову роботу, використовуючи замість 

природного газу мазут. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У скільки можна зменшити? У 2 рази можна 

зменшити? 

 

_______________. Ні, в 2 рази не можна. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У 1,5? 

 

_______________. 1,5 – це цифра реальна. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. 

 

_______________. Тут, дійсно, ми пройшли пік. Цифри, які я називав, 

по споживанню, це серпень, це був пік, тому що  найбільша кількість атомки 

була в планових ремонтних роботах. Зараз ми бачимо, що у вересні 

включаються додаткові потужності, і зокрема, по Київтеплоенерго бачимо 
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зменшення споживання газу. І ми сподіваємося, що ця тенденція буде 

продовжуватися. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. О'кей, друге питання було від Максима 

Миколайовичва. Друге питання про що? 

 

_______________. (Не чути) 

  

_______________. Роблять часткове заміщення на альтернативні 

паливні групи, зокрема... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є різні думки з цього приводу. Одні голови 

показують так, одні показують так. 

 

_______________. Дивіться, НАК "Нафтогаз" з НКРЕКП махає, що так. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. 

Друге питання, яке було, Максиме Миколайовичу?  

 

ХЛАПУК М.М. (Не чути) 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Імпортувати газ є в планах? 

 

АБРАМОВИЧ Д. Колеги, якщо можна, Нафтогаз, Абрамович Дмитро.  

Доброго дня! Конкретне питання: імпортувати плануємо? Не плануємо 

імпортувати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую за лаконічність. 
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АБРАМОВИЧ Д. Сьогоднішній баланс у нас структурований, 

збалансований об'єктивно, споживання додатково, в тому числі, якщо ми 

кажемо... в тому числі електрична складова в нас врахована, ми йдемо, 

рухаємось по графіку дійсно. Питання коректне 14,7 співставність цих цифр. 

Колеги, з великою долею ймовірності, і ми прозвітуємо про це 01.11, у нас 

рівень газу в сховищах буде набагато вищий. Тоді ми скажемо, скільки там 

дійсно резидентів, скільки нерезидентів, які вони, наскільки це можливо, щоб 

ми не розкривали комерційну таємницю. Але якщо коротко, то газ 

Нафтогазу, який має забезпечити потреби наших споживачів, ми рухаємося 

по плану, закачуємо навіть знову ж таки з упереджуючими якимись темпами. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Спасибі. 

По тому, що нерезиденти почали тримати газ у наших газових 

сховищах, це дуже така позитивна тенденція, і треба її зберегти, треба в будь-

якому випадку не підірвати довіру. І ми в довгостроковому періоді зможемо 

на зберіганні газу заробити набагато більше ніж на якихось спекулятивних 

рішеннях, думаю, всі це однаково розуміють. І цей газ міжнародних 

трейдерів, він має бути  як би неприкасаемым. Тому я зразу кажу, було б 

добре, якби ви принаймні нам давали інформацію, стільки газу українського, 

з них стільки нашого, тому що є ще українські приватні газовидобувники, які 

теж тримають тиск, і вони от якраз будуть тримати тиск, мабуть, до 

наступної весни. Бо до наступної весни експорт, скоріше за все, не буде 

ніяким чином відмінений чи змінений, і є окремо газ, який в режимі митного 

складу. І це дуже хороша тенденція, що цього року почали зберігати у нас газ 

у великих обсягах, і це можливість заробити нам на тих активах, які є у нас є, 

у вигляді підземних газових сховищ. 

Ще які запитання? Якщо ні, то давайте ми тоді дамо слово Укрнафті, 

яка також є видобувником газу і нафти, ми більше говоримо про газ. Якщо 
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можна, ви в частині газу декілька слів скажіть, а потім ми ще окремо в 

закритому режимі поговоримо про інші ваші види діяльності. 

 

_______________. Доброго дня всім! 60 мільйонів щомісяця 

індикативно у нас є товарного газу, рівно половину ми віддаємо НАК 

"Нафтогазу" по угоді 2020 року. Віддаємо за цінами формульними згідно 

контрактних умов. Гроші ми за це не отримуємо, тому що Укрнафта 

отримала в 2020 році за це гроші, ну славнозвісна угода 2020 року. По суті, у 

нас залишається до 30 мільйонів товарного газу, яким Укрнафта може 

розпоряджатися в рамках цих мільярдів. І це несуттєва величина. Ці об'єми у 

нас затверджені фінансовим планом, який вперше в історії компанії 

затверджений Кабінетом Міністрів, урядом і відповідно ми так і рухаємося. 

Ми зараз на даний момент не продаємо, ми закачуємо в підземні 

сховища, маємо на те відповідні плани продажу монетизації відповідно 

інвестицій в тотально недоінвестований видобуток, ось така ситуація. По 

суті, Укрнафта – це нафтова компанія, я не газова, з 2 тисяч свердловин – 152 

лише виключно газові, всі решта – це нафтові, які дають в тому числі 

попутній газ. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно.    

 

_______________ Половину газу, по суті, ми так чи інакше передаємо 

НАК "Нафтогазу", і в нас залишається лише близько 30 мільйонів, якими 

Укрнафта може вільно розпоряджатися. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ви знаєте ці питання, які до нас теж долітають. Є 

державні компанії, які видобувають газ. На одну державну компанію ПСО 

покладено, на іншу, також державну компанію, ПСО не покладено. Де тут 

справедливість? Так справедливо чи так несправедливо? І це питання дійсно, 

воно потребує якоїсь, скажімо так, якихось критеріїв. Тому що зрозуміло, що 
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ПСО ніхто не хоче виконувати, це точно, ніхто не хоче, щоб покладалося 

ПСО на будь-яку компанію. Це питання є, його якось треба логічно, скажімо 

так, проговорити і щоб це було логічне і прозоре рішення. Да?  

Олексій Юрійович, прошу. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Я декілька слів з цього приводу, щоб максимально 

об'єктивним бути, бо завжди ж треба там по ланцюгу причину, причину 

шукати.  

При всій повазі до вас особисто, чесно кажу, я вважаю вас ефективним, 

мабуть, керівником, ви покажете, я думаю, результат. Але ще раз, тут 

питання до акціонера. Ну, навіщо, вибачте, я не хочу нікого образити, ну 

навіщо з менеджером розмовляти, якщо в нього є акціонер? Тут ситуація 

зараз пікантна. І от перше, я особисто переконаний, що в цій ситуації 

державна на сто відсотків... Так чи ні? На сто ж відсотків державна? Ну, на 

сто відсотків, ні, це ж ключове питання. На сто відсотків. Бо колись ми 

дискутували... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. На період воєнного стану  на сто відсотків.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Чудово. Бо ми колись дискутували, чому, коли 

вона там була... приватних там не було там, ну, ми з вами дискутували і ви 

там захищали, ну, я розумію абсолютно логіку. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Захищали державну позицію. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Да, держану позицію. Але те, що має робити, 

правцювати закон. Зараз на сто відсотків державна компанія. Я 

переконаний... я порахував ваші обсяги, це 2 мільярди по року. Да? 

Шістдесят на день, правильно? 
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_______________. В місяць. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. А, в місяць? 

 

_______________. В місяць. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. А це ваші чи вже з цим нафтобурінням? 

 

_______________. Укрнафтобуріння продовжує залишатися згідно 

чинного законодавства України приватною компанією. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Приватною у вас в управлінні? 

 

_______________. Так, але це не має ніякого значення. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Почекайте. Ну, газ же там кудись має іти? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олексій Юрійович навіть той газ хотів забрати. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Ні, так я розумію, якщо це державний вже ТЕС… 

Тобто ви розрізняєте? 

 

_______________. Ви задайте запитання, я дам відповідь. В чому 

запитання? 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Моє запитання, що в цій ситуації державна на сто 

відсотків компанія має, і в уряду має бути однозначна позиція, що цей газ має 

бути і використовуватися в режимі покладання спеціальних обов'язків. А 

далі, я констатую, це навіть не питання, розумієте, це позиція навіть, бо 
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зрозуміло, що будь-який менеджер буде казати, ні, я хочу… Абсолютно, ну 

не ви ж перший, да, і Нафтогаз так само хоче.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я тоді доповню це питанням. Обґрунтуйте, що ця 

позиція є необґрунтованою. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Да, що вона необґрунтована. Але я в цій ситуації 

все рівно звертаюсь до Нафтогазу, у вас 50 плюс 1, і ви несете свій хрест, да. 

Так у вас має бути позиція, вибачте, ви мажоритарій там, і до уряду України, 

хай Міноборони, мені байдуже. Хоча Міноборони мені відписувався, 

колишній міністр Резніков, що вони не зацікавлені в управлінні своєї долі, я 

розумію, вона їм не треба. Вибачте. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олексійович Юрійович, але заради справедливості ці 

процеси, які відбулися, в них формулювання таке, що після закінчення 

воєнного стану треба буде або це повернути... 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Нормально. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Або компенсувати грошима вартість. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Я поки на цей період, бо ми от, ну я ж невипадково 

про баланс задавав.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Тобто це… по суті це не повноцінна власність, це  

дали потримати і постерегти. Постерегти оцю частку, яка була приватна, 

зараз держава за нею наглядає. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Ну, тим не менш, газ же видобувається. Тому, 

може, я якесь неправильне питання задаю… 
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_______________. До НАКу питання чи до мене? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. До вас. Я перекладу простою мовою. Обґрунтуйте те, 

що на вас непотрібно покладати спеціальні обов'язки? 

 

_______________. Обґрунтовую. Моя фідуціарна відповідальність як 

керівника підприємства працювати на його благо. Ми створили фінансовий 

план. Уряд і всі міністерства його затвердили. 

 

_______________.  Фінансовий план на цей рік? 

 

_______________. Так точно, на цей рік. В рамках цього фінансового 

плану є витрати на видобуток і доходи з реалізації цього газу, а не при 

умовах ПСО. Відповідно з цих доходів формується податкова частина і 

інвестиційна, в рамках цього побудована вся логістика, вся цепочка всіх 

бізнес процесів, і зараз  коли фінплан прийнятий буквально пару місяців 

назад, зламати її немає сенсу. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Зрозуміло. Тоді вибачте, дивіться, це аргумент 

менеджера. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олексій Юрійович, секундочку. 

 

_______________. Друге. Я несу хрест боргів попереднього 

менеджменту перед НАК "Нафтогазом", 2020 року угоду. Я віддаю цей газ 

Нафтогазу в половинній частині. А були місяці з початку моєї каденції, коли 

я віддавав 100 відсотків газу НАК "Нафтогазу".  Але в рамках заборгованості. 

Тим самим НАК має газ, а Укрнафта зменшує свою заборгованість перед 

НАК "Нафтогазом", тому що борги треба платити. Це вже восьме питання, 
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нехай правоохоронці розбираються, яким чином вони були створені і так 

далі, і так далі. Ось дуже вся проста логіка. 

Відповідно ми говоримо сьогодні про 30 мільйонів кубів щомісяця, які 

залишаються Укрнафті з 20 тисячами працівників з якимись планами по 

оновленню інфраструктури і по збільшенню видобутку, говоримо про те, що 

треба покладати ПСО. Тому я як менеджер, звичайно, відстоюю таку 

позицію. Але, якщо, наприклад, на наступний бюджетний рік або з моменту, 

коли закінчиться дія постанови сьогодні до 15 квітня, якщо я не помиляюся, з 

15 квітня буде покладено на державну компанію обов'язки, то компанія буде 

виконувати таку функцію. Зараз пояснив причини, чому ні, чому позиція моя. 

Що стосується Укрнафтобуріння. Це приватна продовжує бути 

компанія, не державна. На неї покласти ПСО, на мою суб'єктивну думку, 

неможливо, в принципі. Так ось те, що суд арештував і АРМА визначила 

Укрнафту управителем, ми ним, цією компанією, займаємося. Встановили 

контроль. 480, 470 мільйонів кубів газу плановий видобуток поточного року, 

95 чи сім відсотків ми закачуємо в підземку, тому що вважаємо... 

 

_______________. Вона працює в ринкових? 

 

_______________. В супер ринкових умовах. І то вважаємо, що 

сьогодні немає сенсу палити і продавати, ми закачуємо в підземку. Продаємо 

пікселі для того, щоб забезпечити саму мінімальну господарську діяльність  

підприємства. Все. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Насправді, згідно законодавства, 

спеціальні обов'язки можуть покладатися на будь-яку компанію, безвідносно 

до   форми власності. Просто що  у нас ніколи на це  не йшли, тому що  як би 

населення – це питання держави, і державні компанії цим займалися, 

прецедентів про… Хоча, якщо говорити  про експорт, то там по суті операції 

і приватних компаній підпадали під ПСО.  Там не так було? 
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_______________. Ні, це гроші НЕК "Укренерго". 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А, це гроші Укренерго, точно              

 

_______________. Тоді я значить не настільки глибоко в матеріалі з 

точки зору ПСО про приватну компанію. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, це просто ремарка, тут же ж буде питання, як на 

одного поклали, а на іншого не поклали. Якщо воно не піде на приватних, то 

воно вже тоді  знову має за якимись критеріями йти, або на всіх приватних, 

або яка ознака. 

 

_______________. Ще доповім з приводу умов з АРМА. 90 відсотів від 

чистого прибутку перераховуються АРМА як державні, 10 відсотків лише 

залишаються Укрнафті за процес управління. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мене, насправді, напередодні опалювального періоду 

цікавить, чи немає там проблем з видобутком, чи немає якогось там, не знаю, 

саботажу, чи ще чогось? І чи не впав, чи не знижується там видобуток газу, 

чи   з тим все в порядку? 

 

_______________. Так, все в порядку. Більше того, сподіваюся, що 

якщо запросите на наступне засідання, зможу навіть сказати про вже вклад 

нового менеджменту в невеличке, але збільшення видобутку. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  О'кей, зрозуміло. 

Питання ще в когось?  

 



50 

 

 КУЧЕРЕНКО О.Ю. Я просто …(Не чути) Сьогодні, ви знаєте, Фонд 

держмайна ми розглядали і завтра будемо розглядати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Призначення керівника. 

 

 КУЧЕРЕНКО О.Ю. Призначення, зняття. То одне з ключових питань 

сьогодні в залі лунало, що оцей дуалізм між Фондом і АРМА в управлінні, 

що він насправді сьогодні  створює, ну це так, для інформації вам просто, я 

думаю, так само, що останні заяви керівництва АРМА, я трошки вже 

втрачаю, яка ж цільова функція  там? Ну це, мабуть, окрема дискусія. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Окрема дискусія, згоден. 

Спасибі вам за пояснення. 

Оператор ГТС, як у вас ситуація, як у вас готовність?  

 

_______________. Добрий день. Ну в першу чергу хочу подякувати 

всім присутнім народним депутатам і тим, що залишилися в залі за 

прийнятий Закон про корпоративну реформу, яким ми на сьогодні активно 

займаємося, при активній підтримці і міністерства і  регулятора, за що ми їм 

дякуємо. Звісно, ми запізнюємося як мінімум на три тижні, а щоб виконати 

певні критерії, які були поставлені державою, однак займаємося. І доводжу 

до відома, що вчора міністерством підписано наказ про ліквідацію МГУ як 

підприємства, сьогодні відбувається певним чином.  

Відразу ж хочу сказати, що основні функції підприємства не пов'язані 

безпосередньо з корпоративною реформою, це лише такі завдання, які нам 

вдосконалять нашу роботу. А основні зараз зусилля менеджменту і компанії 

покладені на те, щоб успішного пройти осінньо-зимовий період.  

Відразу також скажу, що підприємством закуповується необхідна 

кількість, об'єм газу для проходження ОЗП і закупка газу відбувається на 
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Українській енергетичній біржі. Дев'яносто відсотків закупленого газу – це 

державний газ, це... 

Значить, підприємством підготовлено плани щодо проходження ОЗП. 

Відповідно до цих планів виконуються всі завдання, можу стверджувати, що 

станом на сьогодні близько 80 відсотків по кожному пункту незавершені, 

щоб не говорити конкретику, можу сказати, що не буду повторятися, і про 

стрес-тести, і про те, що ми спільно з оператором газосховищ і УТГ провели 

ці всі випробування. Ми підготували чотири проекти і їх випробували при 

умові нульового транзиту.  

Коротко можу доповісти, що менеджментом компанія Оператор 

газотранспортної системи вживається всі заходи для успішного проходження 

ОЗП, навіть при умовах нульового транзиту і реверсу. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно, зрозуміло. ... (Не чути)  

 

_______________. Ну, що стосується ще, два слова що стосується 

аудиту, я просто скажу, що, да, дійсно там такі цифри були написані. Ми за 

участі і під головуванням міністра енергетики була проведена така 

міжвідомча установча нарада за участю представників сил безпеки і оборони.  

Коротко скажу, що дійсно матеріали закрити, вони закриті не нами як 

підприємством, а закриті правоохоронними органами. Ми не можемо 

вплинути на те, щоб передати їх народному депутату чи в засоби масової 

інформації. Відповідно до Кримінально-процесуального кодексу...  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Я до вас не маю... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це ж питання не до вас, це питання  чи до 

Держаудитслужби, чи до когось.   

Зрозуміло. Ясно. Добре. Вам спасибі. У вас у п'ятницю свято 

намічається, наскільки я знаю, так чи ні? 
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_______________. Користуючись нагодою, ми запрошуємо. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У вас хороший колектив, у вас у Краматорську є 

потужні люди.  

 

_______________. Я виїжджаю в Краматорськ, безпосередньо передам 

від вас вітання і буду там. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. О'кей. Зрозуміло.  

Питання до Оператора ГТС. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Перше, з вашого дозволу. Я ж переконаний, що ви 

держаудит якось отримали по WhatsApp, як казав колега. Я його прочитав, я 

буду пропонувати в закритому режимі, без ЗМІ, але запросити держаудит, це 

орган, скільки, 800 людей працює, щось перевіряє, і певні там речі абсолютно 

як на мене нормально відображені. І я би вам порадив, і передайте 

керівництву, врахувати їх, те, що там оці дійсно 300, там щось таке, хоча там 

не вкрали, а порушиення, там на 300 порушень, там не вкрали.  

Але я вважаю, що навколо цієї дискусії, в тому числі про покращення 

після рішучої реформи корпоративного управління, яку ми вам забезпечили, 

так, нам наблизити позиції, щоб зняти безліч питань і рухатися далі з новою 

точкою відліку. От я разом з міністерством, безумовно, яке є органом  

управління.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. О'кей.  

Дивіться, мені так здається, що отут в газовому секторі ми вже 

фактично наблизилися до ситуації, коли немає олігархів. Видобуток – 

державна компанія, транспортування – державна, зберігання – державна, 

куди не ткни – все державні компанії. Я це веду до чого, можливо, ще є 
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представники приватних, залишилися ще представники приватних компаній 

і, можливо, вони хочуть взяти слово щось сказати, можливо, в них ж 

запитання до регулювання, до державних інституцій, якихось органів влади. 

Ніхто у нас… Одесагаз є приєднана, чи хто-небудь, можливо, приватні 

газовидобувні компанії, асоціацій немає? Можливо, просто всі обирають 

сидіти потихіше десь в куточку, щоб на очі не попадатися і не поповнювати 

державний сектор економіки. 

Добре. Якщо немає, якщо є, то дайте чути або на нас напишіть, якщо є 

якась проблема, можливо, інші учасники ринку. Якщо немає, тоді йдемо далі. 

 

_______________. Користуючись нагодою, тоді є прохання до 

присутніх народних депутатів оновити підтримку законопроекту 6133 щодо 

оптимізації. Оскільки все, що ми проговорили, це питання значної 

інфраструктури, яка розрахована на 147 мільярдів кубічних транзиту, 

фактично замовлених у нас 40. Ми розуміємо, що ми рухаємося в ракурсі 

навіть недостачі до замовлених, і нам потрібно ефективно використовувати 

існуючу газотранспортну систему. На сьогодні Закон "Про трубопровідний 

транспорт" дає змогу використовувати інфраструктуру в двох режимах: 

експлуатації і повний вивід з експлуатації, тобто порізати. Немає режиму, 

який дасть змогу врахувати всі потенційні сценарії розвитку. Просимо 

підтримку  6133. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Підтримуємо. І зафіксували, будемо переконувати. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Я беруся зробити титанічний труд і запросити вас 

на засідання фракції, і ви там повторите, я вам допоможу, ви зрозуміли. 

Конкретно. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Якщо це конструктивна розмова, то, звичайно, я 

можу прийти. 
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КУЧЕРЕНКО О.Ю. Безумовно, щоб пояснити ці достатньо прості речі. 

Андрій Михайлович, я, щоб закінчити. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У нас все-таки руки з'явилися. Ще є сміливі люди, які 

можуть підняти руку. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Є одне питання. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, бачу, це Одесагаз на зв'язку. Так? Як у вас 

готовність до зими? Вас не чути, перевірте звук у себе. Не чути, ще поправте 

звук. Чути.  

Прошу, вам слово. 

 

МІТЮЧЕНКО І.В. Доброго вечора всім присутнім! Голова правління 

АТ "Одесагаз" Мітюченко Ігор Вадимович.  

Я дякую за те, що мене запросили прийняти участь в цьому комітеті. 

Ну, я дуже уважно слухав всі наші крупні компанії, дуже радий, що 

підготовка до опалювального сезону йде своїм чередом і дуже радий, що газу 

у нас вистачить. Тому що, пройдя предыдущий опалювальний сезон, на мій 

погляд,  газ – це єдина енергетична галузь, яка в городі Одесі і Одеській 

області працювала без перешкод і без перерв в постачанні, незважаючи на те, 

що були і обстріли, і те, що був енергетичний, електричний  блекаут. На 

сьогоднішній час я ще раз можу констатувати, що як електрична незалежна, 

скажемо так, розподільча мережа від електрики, газ має остаться такой же 

надежной системой и на предыдущий отопительный период. Бо тому що 

тільки газ дозволив городу Одесі пережити блекаут, тому що було тепло, 

була возможность у всіх споживачів приготувати їжу чи обігрітися. Тому от 

така ситуація. 



55 

 

Учитывая как бы предыдущий опыт, у цьому році ми також і 

проводимо роботи по підготовці до наступного сезону. Я знаю, что город у 

нас і в Одесі і комунальні підприємства оснащаются и газовыми 

генераторами, на що у нас запрошують і технічні умови. Ці генератори 

дозволять, при відсутності електропостачання всім як би споживачам вести 

свою діяльність, учитывая то, что газ у нас є постійним джерелом енергії.  

Ну, в принципі, у мене все. Тому є, конечно, питання і по розрахункам 

за розподіл газу, ну, я должен доповісти, что учитывая, що в перший рік 

війни немножко був такий шокуючий, тому ситуація сьогодні вирівнюється, 

люди оплачують розподіл. Сьогодні у нас немає таких карательных методів 

як відключення споживача, де ми сами понимаем, що у даній ситуації вони 

якби ненавмисно, но тим не менше проводимо політику как бы 

стимулювання оплат і вважаємо, що якщо люди будуть оплачувати послуги 

розподілу, то це нам дозволить у наступний опалювальний період себе 

почувати більш-менш фінансово стабільно. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто важлива фінансова дисципліна, наскільки я 

розумію, правильно? Зрозуміло. 

Давайте може лаконічно, якщо ще є щось важливе, і у нас ще одна рука 

є піднята. 

 

ПЕТРЕНКО А. (Не чути) 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Секундочку, Артеме, ми зараз перейдемо, зараз... 

 

_______________. …(Не чути) я цілком підтримую те, що відбувається 

забота керівництва других компаній на те, щоб у нас був газ. Якщо газ у нас 

буде і …(Не чути) то в части розподілу ми гарантуємо максимальне …(Не 

чути) щоб газ був доставлений до споживача без перешкод. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Дякую вам. Спасибі.  

І Артем Петренко від Асоціації газовидобувних компаній. Артеме, 

тільки прохання дуже коротенько. 

 

ПЕТРЕНКО А. Дуже коротенько, Андрій Михайлович. Дякую за 

запрошення. …(Не чути)  дякую депутатам, які …(Не чути) ефективно 

працюють. Дякую учасникам процесу, зокрема НАК "Нафтогазу" та 

операторам, які виходять на біржу, купують газ, зокрема українського 

видобутку, що дозволяє компаніям також вирішувати питання з реалізацією. 

І чув ще, як ви говорили це на початку комітету, звичайно, очікуємо в кінці 

успішного опалювального сезону повернутися до питання експорту. І 

наголошуємо, що якісь існуючі чи можливі нові додаткові обмеження, вони 

будуть негативно впливати на галузь. А загалом працюємо, видобуваємо газ 

там, де є технічно це можливо, впроваджуємо нові проекти і працюємо 

заради енергетичної безпеки. 

І те, що сказав Микола Олександрович по питанню оптимізації, ми 

також ефективно зустрічалися з оператором. Дякую за це. Це питання є дуже 

важливим і дуже важливо наше теж залучення і участь, адже ми розуміємо, 

що у випадку зупинки транзиту російського газу саме видобувні компанії 

будуть ключовими і гарантованими замовниками послуг транспортування 

Української газотранспортною системою. 

Дуже дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Спасибі. Дякую. 

Олексій Юрійович, мікрофон, прошу. 

 

КУЧРЕНКО О.Ю. Дякую. Дякую. 

Одне швидке питання, я думаю, до міністерства, до Нафтогазу. 

Скажіть, будь ласка, мене дуже стурбувало декілька тижнів тому, що десь 

почалися якісь там урядовці облгази у вас там знову там щось там, ну, 
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переділяти. У нас знято питання це, ну, ви розумієте, да, ці добровільно 

передані вам РГК і облгази, в системі управління Нафтогазом на якийсь там 

середньостроковий період будуть чи ні? Ну, почалося якесь качання, да, що 

щось там, ну, це після Glusco, після цього, ну, і на фоні цього по облгазах. 

Glusco –  то розберетеся. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це перекладаю простою мовою. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. АРМА знову вийшли і сказали, що не заробили на 

облгазах, які там взяли під управління держави. Ну, ми можемо АРМА сюди 

запросити, подискутувати, але облгази – це тарифна компанія. І якщо туди 

закласти якусь додаткову статтю, яка буде називатися на заробіток державі, 

то і у витрати, і в тариф треба закласти цю додаткову статтю на заробіток 

державі, і означає, що тариф зміниться і, на жаль, не в нижчу сторону. Тому 

коли такі тарифні компанії забираються, то перш за все не для того, щоб 

держава на них заробляла, а перш за все, наприклад, щоби не крався газ на 

ВТВ. І якщо додаткового заробітку немає, але схем по виведенню коштів там 

чи газу на ВТВ, ці схеми прикриваються, це вже позитивний ефект є.  

Тому АРМА активно коментує різні питання різних сфер життя, якщо 

вони хочуть про енергетику поговорити, ми готові їх навіть запросити сюди і 

поговорити. Но  в мене немає очікувань, я не хочу, щоб вони в когось 

сформувалися очікування, що після того, коли облгази підходять під 

державне управління, то держава на цьому заробляти. А з другої сторони, 

хтось тарифи для споживачів мають знизилися, бо це ж державні компанії. А 

це речі як би взагалі протилежного направлення.  

Тому, Олексій Юрійович, прибутку для держави від облгазів не буде. 

Головне, щоб ці облгази збитків державі не наносили. Головне, щоб збитків 

державі не наносили, і це вже буде досягнуто. Спасибі.  
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Тоді питання газу ми закриваємо. Більш-менш розуміємо, ніби всі 

рухаються усвідомлено і всі роблять свою роботу. Будуть додаткові питання 

–  будемо звертатися.  

Давайте зараз тоді, я пропоную, переходимо в закритий режим без 

ютуб-трансляції. Глядачам дякую, що були з нами, ми і так відкриті, бо мало 

які комітети онлайн-трансляцію роблять.  

 

(Далі закрита частина засідання) 


